
Správa zo študijného pobytu v Budapešti (12. – 15.11.2024) 
Program Miestny rozvoj, odstraňovanie chudoby a inklúzia Rómov  

v rámci projektu „Spolu bližšie“ – LDI01003 
 
Ako zástupca neziskovej organizácie Kežmarská platforma pre sociálne začlenenie som sa na tomto 

študijnom pobyte zameriaval na 3 ciele:  

1. Výmenu skúseností z oblasti pracovného a kariérneho poradenstva pre znevýhodnených na trhu 

práce. 

2. Sieťovanie s organizáciami a inštitúciami pôsobiacimi v oblasti inklúzie Rómov.  

3. Získavanie nových poznatkov v komplexnom úsilí o inklúziu ľudí z marginalizovaných rómskych 

komunít. 

 

V súvislosti s miestom a štátom konania študijného pobytu ma na prvý pohľad zaujala rozvinutosť 

samotnej infraštruktúry pre prácu na projektoch pre našu špecifickú cieľovú skupinu. Či už samotná 

budova EYCB (Európskeho mládežníckeho centra Budapešť) Rady Európy, ktorá poskytuje obrovské 

možnosti na sieťovanie medzinárodných aktérov, ale aj budova a zázemie Romano Kher (Rómsky dom) 

centra, ktoré zase slúži na rozvoj umeleckých talentov rómskej mládeže z celého Maďarska. Treba kriticky 

uznať, že Slovensko v tomto ohľade významne zaostáva.  

Z pohľadu tematiky, ktorej sa venuje naša organizácia, obsahovo najpodnetnejšie boli workshopy vo 

štvrtok (14.11.2024). Začalo to prezentáciou Andrása Nuna z nadácie „Autonómia Alapitvány“, ktorá 

funguje prakticky 35 rokov a jednou z jej hlavných činností je práve pracovné a finančné poradenstvo pre 

ľudí z generačnej chudoby. Pán Nun nám púšťal úryvky z viacerých videí, ktoré zachytávali, ako sa vyvíjali 

ich konkrétne metódy a techniky pre vedenie k zodpovednosti pri hľadaní práce,  a spravovaní financií. 

Boli to veľmi užitočné informácie, ktoré sa určite zídu aj pri práci s klientmi u nás doma v regióne Spiša. 

Popoludní mal podnetnú prednášku zo širšej a abstraktnejšej perspektívy nórsky antropológ Lars   

Soeftestad, ktorý vyvolal vášnivú diskusiu vďaka svojim záverečným „20 bodom“. Boli to výroky, ktoré sa 

týkali vzťahu medzi rómskymi menšinami a majoritnými spoločnosťami v Európe a viaceré z nich boli 

veľmi diskutabilné. Bol som vďačný pánovi Soeftestadovi, že tieto veci otvoril, pretože niektoré témy sa 

hromadili ako povestné „slony v miestnosti“, ale dovtedy nebola vhodná chvíľa podrobiť ich verejnej 

debate. Hoci to na určitý čas vyvolalo napätie v miestnosti, z môjho pohľadu to bola najzmysluplnejšia 

diskusia medzi účastníkmi na celom študijnom pobyte.  

Zhrnuté a podčiarknuté, organizácia konferencie bola výborná, vrátane ubytovania, dopravy a stravy, 

a v rámci programu si každý účastník mohol nájsť témy, ktoré mu/jej boli blízke. Z pohľadu našej 

organizácie študijná cesta splnila všetky tri ciele.  

 

 

Igor André, KEPLA, n.o. 



 
 

 



 


